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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X   Lena Gatenborg Mohns  T  

Cathrin Bergenstråhle X   Annelie Stiglund - From § 107

Tobias Nässén X  From § 105 Richard Herrey  T  

Sofia Fölster  X  From § 107 Asta Groth  -  

Helene Skantze  X   Elisabeth Engström T From § 107

Filip Wiljander  X   Anders Bruhn -  

Eva Öhbom Ekdahl X   Annika Jung N  

Bo Bergkvist  X   Vilma Mori Aguilar N Tom § 121 

Richard Wendt  X   Dominique Faymonville -  

Oliver Rykatkin X   Per Norling N  

Eivor Örenmark X      

Magnus Sjöqvist X  From § 107    

Anna Kjellin Flory -      

Peter Zethraeus  X      

Johan Hiller X      

Carl Albinsson -      

Axel Krottler -      

Andreas Brännström X      

Lotta Riedel   X      

 Centerpartiet (C) 

Christine Lorne  X  Tomas Hjort  -  

Hans Peters  X   Olga Anikina  -  

Håkan Ekengren  X   Alexi Strandberg -  

Johan Krogh  X      

Linnea Strömberg  X      

Martin Alejandro Hedman  X      
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 Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen -   Lena Linnerborg T  

Monica Brohede Tellström X   Anna-Karin Boréus T  

Martin Sääf X   Johan Kjellman N  

Louise Granath X  From § 107    

Mats Granath X      

 Kristdemokraterna (KD) 

Karin Teljstedt X  Anders Wihk -  

Anders Tiger X  Malin Gunnesson N Tom § 121 

Lydia Liu X     

 Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  Andreas Falk  T  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  T Tom § 121 

Maria Raner  -   Erik Svanfeldt  -  

Espen Bjordal  X   Emelie Norberg Friberg T  

Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  T  

Martin Hellströmer  X   Andreas Andersson T From § 122

Majvie Swärd  X      

Mattias Qvarsell -      

Helena Westerling  X      

Carl-Magnus Grenninger  X      

Alva Dahn  -      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Bosse Ståldal  T  
Mikael Carlsson  X   Shahin Malak  N  
Lina Olsson  X   Lamin Jatta Modigh  -  
Efson Goitom  -      
Yusie Rundkvist Chou  X      

 Sverigedemokraterna (SD) 

Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  T  

Esa Örmä X   Göran Gaefke  -  

Stephan Andersson  X   Pernilla Axelsson  N  

Leonid Yurkovskiy  X      

David Hyde  -      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 

Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  

Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  N  
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Ninni Lindberg  X      

Pascal Mafall Fall  -      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Fredrik Holmkvist T  

Salka Hallström Bornhold   -   Tomas Ottosson T  

Lisa Rasmussen X      
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§ 99 KFKS 2018/888 

Ny ersättare (C) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Alexi Strandberg till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 100 KFKS 2018/888 

Ny ersättare (V) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Tomas Ottosson till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 101 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Nacka kommunfullmäktige från Carl Albinsson (M)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Carl Albinssons begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 102 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Andreas Brännström (M) och Helena Westerling (S) att 
justera protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M), §§ 99-118, 120-
155 och Carl-Magnus Grenninger (S), § 119. Justeringen äger rum den 23 april 2019 och 
den 29 april 2019 kl. 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 103 KFKS 2019/399 

Enkel fråga – Långtidsprognos om bostadsbyggande 
Enkel fråga till kommunstyrelsens ordförande den 23 april 2019 från Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 104 KFKS 2019/401 

Enkel fråga – Bostadsbyggande på Sicklavallen 
Enkel fråga till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande den 23 april 2019 från 
Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 105 KFKS 2019/255 

Renovering av den norra Danvikstullsbron 
Interpellation den 4 mars 2019 av Erik Svanfeldt m.fl. (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellationssvar 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 106 KFKS 2019/256 

Frågor om stenkross i Gungviken 
Interpellation den 4 mars 2019 av Mikael Carlsson och Lina Olsson (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellationssvar 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 107 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot (S) i fritidsnämnden för tiden intill 
utgången av 2019 efter Karin Wallensteen som 
entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 63 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 108 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare (S) i Käppalaförbundets fullmäktige 
för tiden intill utgången av 2022 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 69 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 109 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
arbets- och företagsnämnden från Carl Albinsson (M) 
samt val av ny ledamot och ny ersättare för tiden intill 
utgången av 2019 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Lars Flink. 
 
Som ny ersättare väljs Christian Listérus. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 110 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka Energi AB från Kristina Granlund 
(NL) samt val av ny ledamot för tiden t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Lina Olsson. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 111 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka Energi Försäljning AB från Kristina 
Granlund (NL) samt val av ny ledamot för tiden t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2020 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Lina Olsson. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 112 KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Ingemar Eriksson (M) som entledigats från sitt 
uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 113 KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Kristoffer Markow Fogelström (M) som entledigats 
från sitt uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 114 KFKS 2019/17 

Ramavtal med LjungbergGruppen Svindersvik AB, ny 
detaljplan för Svindersviks skola, västra Sicklaön  
Fastigheten Sicklaön 87:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal med LjungbergGruppen Svindersvik 
AB (”LjungbergGruppen”) för fastigheten Sicklaön 87:1. 
 

Ärendet 
Nacka stad kallas det nya, täta och blandade området som skapas på västra Sicklaön 
där stadsbyggnadsprojekt Svindersviks skola ingår. Syftet med den planerade 
exploateringen är att möjliggöra för fler skol- och förskoleplatser genom en utbyggnad 
av befintlig skol- och förskoleverksamhet. Tillskapandet av fler skol- och 
förskoleplatser inom fastigheten Sicklaön 87:1 är i linje med kommunens 
stadsbyggnadsstrategi i gällande översiktsplan att Skapa en tätare och mer blandad stad på 
västra Sicklaön och är i flera avseenden en förutsättning för att andra 
exploateringsprojekt i Sicklaområdet ska kunna fortlöpa enligt plan.   
 
Mer konkret är projektets mål att utöka byggrätten för skol- och förskoleverksamhet 
för att möjliggöra totalt 500 skolplatser och 6 förskoleavdelningar samt en idrottshall 
inom aktuell fastighet. Därutöver ämnar detaljplanen pröva bostadsbebyggelse ovanpå 
förskolan, omfattande cirka 20 lägenheter. 
 
Syftet med ramavtalet är att översiktligt reglera förutsättningar för genomförandet av 
kommande exploatering och den kommande detaljplanen, vad gäller bland annat principer 
för marköverlåtelser och ansvars- och kostnadsfördelning av allmänna anläggningar. 
 
LjungbergGruppen kommer enligt ramavtalet enbart att erlägga exploateringsersättning för 
tillkommande BTA för bostäder och ingen ersättning för tillkommande BTA 
skola/förskola. 
 
Parallellt med förhandlingen avseende ramavtalet har förhandling gällande inhyrningen i 
den nya idrottshallen ägt rum mellan LjungbergGruppen och Nacka kommuns enhet för 
fastighetsförvaltning gällande kommunens inhyrning i den nya idrottshallen. För att påbörja 
detaljplanearbetet krävs att denna förhandling slutförs. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 85 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2019 
Bilaga 1 Förslag till ramavtal inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 85 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal med 
LjungbergGruppen Svindersvik AB (”LjungbergGruppen”) för fastigheten Sicklaön 87:1. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 115 KFKS 2018/1221 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastighet med 
adress Henriksdalsringen 85 i Sickla  
Fastigheten Sicklaön 78:10 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 

Sicklaön 78:10 till 300 kronor per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2020 och 
under kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
10 000 kronor. Priset förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2020 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 

Ärendet 
Fastigheten Sicklaön 78:10 med adress Henriksdalsringen 85 i Sickla är upplåten med 
tomträtt för ändamålet panncentral sedan den 1 november 1970. Omregleringstidpunkten 
är den 1 november 2020, vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas 
senast den 31 oktober 2019. Tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 78:10 höjs från 10 
kr per år till 300 kr per år under kommande tioårsperiod. Vidare erbjuds om friköp av 
tomträtten för 10 000 kr.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 86 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 4 februari 2019 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande  
Bilaga 3 Gällande tomträttsavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 86 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Sicklaön 78:10 till 300 kronor per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2020 och 
under kommande 10-årsperiod. 
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2. Kommunfullmäktige beslutar att erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
10 000 kronor. Priset förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2020 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 

Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 
78:10. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 78:10. 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 116 KFKS 2019/52 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastighet avsedd för 
äldreboende med adress Repvägen 1 i Fisksätra  
Fastigheten Erstavik 26:21 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Erstavik 26:21 
till 450 000 kronor per år att gälla från och med den 1 juli 2020 och under kommande 10-
årsperiod. 
 

Ärendet 
Fastigheten Erstavik 26:21, Repvägen 1 i Fisksätra, är upplåten med tomträtt för ändamålet 
boende med service och omvårdnad för äldre människor som behöver särskilt stöd sedan 
den 25 juni 2009. Omregleringstidpunkten är den 1 juli 2020. Tomträttsavgälden för 
fastigheten Erstavik 26:21 höjs från 335 000 kronor per år till 450 000 kronor per år. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 87 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Erstavik 26:21 till 450 000 kronor per år att gälla från och med den 1 juli 2020 och 
under kommande 10-årsperiod. 

Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande. 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef eller gruppchef inom enheten för 
fastighetsförvaltning att för kommunens räkning underteckna avtal om omreglering 
av tomträttsavgäld för fastigheten Erstavik 26:21. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Erstavik 26:21. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 87 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 25 februari 2019 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande Forum Fastighetsekonomi AB 
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Bilaga 3 Värdeutlåtande FS Fastighetsstrategi AB 
Bilaga 4 Gällande tomträttsavtal 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 117 KFKS 2018/319 

Årsredovisningar 2018 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2018 för Nacka stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB samt Nacka vatten och avfall AB till 
protokollet. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100 procent av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus 
AB äger och förvaltar 100 procent av aktierna i Nacka Energi AB och Nacka vatten och 
avfall AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi försäljning 
AB. Tillsammans bildar bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus AB som 
moderbolag. Rörelseresultatet för 2018 för stadshuskoncernen uppgår till drygt 64 miljoner 
kronor, jämfört med 57 miljoner kronor för 2017. 
 
Under 2018 har Nysätra fastighets AB likviderats. Resultat- och balansräkning från 
dotterbolaget har överförts till moderbolaget.  
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Efter genomgång är bedömningen att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB uppfyller 
kommunfullmäktiges fastställda mål. Bedömningen är också att bolagen inom 
stadshuskoncernen verkar inom de befogenheter som är fastställda i kommunallagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 88 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 25 februari 2019  
Bilaga 1  Nacka stadshus AB 2018 
Bilaga 2  Nacka Energi AB 2018 
Bilaga 3  Nacka Energi försäljning AB 2018 
Bilaga 4  Nacka vatten och avfall AB 2018 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 88 
1. Kommunstyrelsen noterade årsredovisningarna avseende år 2018 för Nacka stadshus 
AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB. 
2. Kommunstyrelsen beslutade att överlämna årsredovisningarna avseende 2018 till 
årsstämmorna för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB 
samt Nacka vatten och avfall AB med instruktion att godkänna respektive årsredovisning 
men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
3. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2018 för Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi försäljning AB samt Nacka 
vatten och avfall AB till protokollet. 
4. Kommunstyrelsen beslutade att verksamheten i Nacka stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi försäljning AB och Nacka vatten och avfall AB uppfyller ändamålen som 
kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
kommunallagen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
  



 
35 (36) 

 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 118 KFKS 2018/321 

Årsredovisning för Nacka kommun 2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns årsredovisning för 2018. 
 

Ärende 
Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 90 miljoner kronor för år 2018. 
Resultatet är 83 miljoner kronor sämre än årsbudget, vilket till stor del beror på att 
nämnderna har högre kostnader än budgeterat. Nämndernas underskott uppgår till totalt 85 
miljoner kronor, där kommunstyrelsen har det största underskottet jämfört med budget. 
Skatter, generella statsbidrag och lägre räntekostnader för lån bidrar positivt till resultatet.   
Under 2018 har kommunalskatten sänkts med 10 öre för Nackaborna.  
 
Det ekonomiska resultatet innebär att kommunen inte klarar det finansiella målet om att 
resultatöverskottet för 2018 ska vara 2 procent. Resultatöverskottet slutade på en procent. 
Däremot är soliditeten fortfarande god och investeringarna var vid årets slut, med undantag 
för stadsutvecklingsverksamheten, finansierade till 66 procent med egna medel.   
 
Låneskulden ökade under året med 650 miljoner och uppgick till 900 miljoner kronor vid 
årets slut. Kommunens nettoinvesteringar var på 968 miljoner kronor. De största 
investeringarna gjordes inom exploatering, gata, väg och fastighet. 
 
Måluppfyllelsen för kommunens övergripande mål bedöms vara god. Nacka kommun har 
höga mål för alla sina verksamheter, vilket bland annat kan bekräftas av utmärkelsen Årets 
superkommun. Nacka fick även utmärkelsen ”Bäst för familjer” av tidningen Fokus.  
 
Nackaborna är nöjda med hur kommunen sköter sina verksamheter och sju av tio 
Nackabor kan starkt rekommendera vänner och bekanta att flytta till Nacka. Nackas 
skolresultat är bland landets bästa och många nya företag etablerar sig i kommunen. Nacka 
har som första kommun i landet infört kundval inom kulturskolan, vilket ger barn och unga 
unika förutsättningar för individuella val. 
 
Under 2018 fick Nacka kommun högsta ratingbetyg AAA av kreditvärderingsinstitutet 
Standard & Poors för sin ekonomi och styrning. Under året flyttade kommunen också fram 
positionerna för sitt miljöarbete. Bland annat emitterade Nacka sin första gröna obligation. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 89 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 4 mars 2019 
Bilaga 1 Nacka kommuns årsredovisning 2018 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 89 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2018. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Leonid 
Yurkovskiy (SD), Hans Peters (C), Tobias Nässén (M), Sidney Holm (MP), Andreas 
Brännström (M), Karin Teljstedt (KD) och Filip Wiljander (M), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau och Hans Peters lät gemensamt anteckna följande för sina respektive 
fullmäktigegrupper. 
 
”2018 var året då Nacka utsågs till ”Superkommun”. Utifrån 75 kriterier har tidningen 
Dagens Samhälle jämfört alla kommuner och lyfter fram Nacka som nummer 1. Skolan, 
ekonomin och kultur- och idrottsmöjligheterna för unga är några av styrkorna.  
 
Det skapar naturligtvis stolthet och glädje hos alla oss Nackabor och är ett kvitto på att 
väldigt mycket är väldigt bra i Nacka. Stort tack till alla medarbetare som gjort det möjligt!  
 
Samtidigt får man inte slå sig till ro eller blunda för det som inte fungerar lika bra. 
Ekonomin måste vara i balans i alla verksamheter och enheter, inte bara på den samlade 
nivån. Årets resultat med 90 miljoner kronor i överskott är bra, men inte tillräckligt för att 
klara stora framtida investeringar. Följsamheten mot beslutad budget måste bli större i hela 
organisationen.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
Bilaga 1 
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Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan noterar årsredovisningen för år 2018 och tackar all personal för ett utmärkt 
arbete. Många positiva inslag finns i redovisningen men också svagheter. Svagheterna är för 
lite analyserade vad gäller beskrivningar av hur man ska komma till rätta med problemen. 
Att skjuta budgetar med underskott framför sig år efter år är ingen framkomlig väg. Flera 
skolor för en hård kamp för att klara sina budgetar och hyresnivåerna. Den del av dessa 
som går till fastighetsavdelningens verksamhet tenderar att ta för stort utrymme från 
skolors ANDRA angelägna behov. Detsamma gäller för förskolor och för vissa checkar 
som är för lågt satta. En annan svaghet är att många mål inom miljöområdet inte är 
räknade på eller inte är formulerade. Så kan vi inte ha det om vi ska kunna följa 
utvecklingen inom miljö och se att Nacka får förbätttrade miljövärden vad gäller alla viktiga 
områden.  En tredje svaghet kommer att spela en större roll framöver. Det gäller dels att 
den ekonomiska framtidsprognosen borde presenteras två gånger per år och inte som nu 
bara en gång. Då får både politiker och invånare bättre koll på hur Nackas framtidsutsikter 
inom ekonomi tenderar att bli och att förhålla sig till. Hur budgeten kommer att se  ut då 
avtalstiden går ut för de fastigheter som kommunen  har sålt ut, hur dagens 
bostadskonjukntur förändras och påverkar Nackas utveckling, hur trafiksituationen 
påverkar benägenheten att flytta till Nacka och  när den kommunägda marken minskar eller 
inte längre kan säljas och ge intäkter på samma sätt som år 2018. En större öppenhet om 
både starka sidor och problemområden skulle önskas.” 
 
Leonid Yurkovskiy lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Ur årsredovisningen kan vi läsa att nackaborna är relativt sett nöjda med sin kommun.  
Men vi kan också läsa  
• Att resultatet är 83 miljoner kronor sämre än årsbudget 
• Att kommunen inte klarar det finansiella målet om att resultatöverskottet för 2018 ska 
vara 2 procent 
• Att låneskulden ökade under året 
Nacka fortsätter att bygga stad vilket kommer att slå hårt mot ekonomin, samtidigt som 
finansminister Magdalena Andersson varnar för lågkonjunktur.  
Vad händer med kommunens ekonomi om lågkonjunkturen slår med full kraft, och de nya 
fina höghusen inte hittar invånare som har råd att flytta in, och kommunen inte får några 
nya skattebetalare? 
Vad händer om anhöriginvandringen ökar och staten hänvisar mera kvotflyktingar till 
Nacka? Vad händer om nya flyktingströmmar kommer till Sverige?    
I det privata näringslivet gör man alltid en riskanalys innan man investerar. Vi i 
Sverigedemokraterna efterlyser en riskanalys, och är villiga att hjälpa till.” 
 
- - - - - 
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§ 119 KFKS 2018/321 

Revisionsberättelse för 2018 och ansvarsfrihet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna 
ansvarsfrihet. 
 
Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller någon närstående till dem 
hade förtroendeuppdrag i kommunstyrelsen och nämnderna under 2018, inte deltar i den 
del av ärendet som avser kommunstyrelsen eller respektive nämnd. 
 

Ärende 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Presidiet delar revisorernas bedömning och 
föreslår att kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna 
ansvarsfrihet1 
 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Kommunfullmäktiges presidium mottog 
revisionsberättelsen för verksamhetsåret 2018 den 11 april 2019. Revisorerna har i denna 
bedömt att styrelsen och nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att 
räkenskaperna är rättvisande och att den interna kontrollen har varit tillräcklig. 
Sammantaget tillstyrker revisorerna att ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna 
beviljas ansvarsfrihet. 
 
Presidiet delade revisorernas bedömning och föreslog att kommunfullmäktige skulle bevilja 
ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. Kommunfullmäktige 
beslutade att göra det. 
 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 11 april 2019 
Revisionsberättelse 2018 med bilagor 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bifalla presidiets förslag att bevilja ledamöterna i arbets- 
och företagsnämnden, fritidsnämnden, kulturnämnden, miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 
natur- och trafiknämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden, valnämnden, 
äldrenämnden, överförmyndarnämnden och kommunstyrelsen ansvarsfrihet. 
 
- - - - - 
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§ 120 KFKS 2019/155 

Uppdatering av allmänna bestämmelser VA 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer de uppdaterade bestämmelserna för VA. 
 
De nya allmänna bestämmelserna VA träder ikraft den 29 april 2019.  
 

Ärende 
Enligt lagen om allmänna vattentjänster får kommunen meddela ytterligare föreskrifter om 
användningen av allmänna VA-anläggningar. Detta görs i Allmänna bestämmelser för VA 
(ABVA). Den idag gällande ABVA 2010 antogs när Nacka kommun var huvudman för den 
allmänna VA-anläggningen. Sedan 2016 bedrivs verksamheten i det kommunalt helägda 
bolaget Nacka vatten och avfall AB. Förändringarna är uppdaterade med rådande 
ansvarsförhållande samt vissa språkliga förenklingar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 90 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten den 20 januari 2019 
Bilaga 1 Förslag på uppdaterade föreskrifter ABVA 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 90 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige fastställer de uppdaterade bestämmelserna för VA. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 121 KFKS 2019/155 

Avveckling av AB Vårljus 

Beslut 
Kommunfullmäktige lämnar instruktion till kommunens ombud att vid AB Vårljus, 
organisationsnummer 556485-4791, bolagstämma våren 2019 rösta för att bolaget 
avvecklas.  
 

Ärendet 
Nacka kommun är delägare av AB Vårljus. AB Vårljus har en ansträngd ekonomi och 
verksamheten går med förlust. Styrelsen i bolaget har frågat samtliga ägarkommuner om 
bolaget ska avvecklas eller fortsätta finnas kvar. En majoritet har meddelat att de vill 
avveckla bolaget. Ett formellt beslut om avveckling tas på AB Vårljus bolagstämma i maj 
2019. Kommunfullmäktige beslutar att kommunens ombud på bolagsstämman får 
instruktion att rösta för en avveckling. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 91 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 20 mars 2019 
Socialnämnden den 19 februari 2019 § 11 
Arbets- och företagsnämnden den 13 mars 2019 § 26 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 91 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige lämnar instruktion till kommunens ombud att vid AB Vårljus, 
organisationsnummer 556485-4791, bolagstämma våren 2019 rösta för att bolaget 
avvecklas. 

Beslut i socialnämnden den 19 februari 2019 § 11 
Socialnämnden föreslog att kommunfullmäktige förordar att AB Vårljus avvecklas i 
enlighet med bolagsstyrelsens förslag som innebär att bolaget ska avvecklas senast den 30 
juni 2019. 

Arbets- och företagsnämnden den 13 mars 2019 § 26 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunfullmäktige förordar att AB Vårljus 
avvecklas i enlighet med bolagsstyrelsens förslag som innebär att bolaget ska avvecklas 
senast den 30 juni 2019. 
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Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade att kommunfullmäktige lämnar instruktion till kommunens 
ombud att vid AB Vårljus, organisationsnummer 556485-4791, bolagstämma våren 2019 
rösta för att bolaget inte avvecklas.  
 
Mats Granath (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Mikael Carlsson 
(NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Mats Granaths yrkande. 
 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet beklagar att Vårljus AB inte kan drivas vidare. Kvaliteten på̊ verksamheten 
har genomgående varit hög. Som ett helägt kommunalt bolag behöver inte insatserna 
upphandlas. Frånvaron av privat vinstintresse har varit en fördel. Under flyktingkrisen 
visade det sig ovärderligt att Vårljus AB fanns. Nu kommer kommunerna i Stockholms län 
att hänvisas till den privata marknaden, med allt vad det innebar av osäkerhet, bristande 
demokratiskt inflytande och snedvridande incitament i form av avkastnings- och 
vinstutdelningskrav.” 
 
- - - - - 
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§ 122 KFKS 2018/1151 

Digitaliseringsstrategin 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen digitaliseringsstrategi enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 5 mars 2019. 
 

Ärende 
Nacka kommuns ambition är att fortsatt vara bäst på att vara kommun och blev 2018 
utsedd till Årets superkommun. Nu vill vi pröva möjligheten att fördubbla tillväxttakten 
med bibehållen kvalitet utan att behöva växa kontorsorganisationen. I rapporten 
”Organisera för tillväxt” (KFKS 2018/1182) som tagits fram under 2018 konstateras att en 
av faktorerna för att lyckas är en ”Kraftig ökning av digitaliserade tjänster och processer – 
kräver en initial investering, sammanhållen digitalisering och systemutveckling, och en ökad 
digital förmåga.” 
 
Nacka kommun har inom flera områden påbörjat arbetet med digitalisering, några nämnder 
har tagit spännande initiativ och på kort tid fått mycket att hända. Den föreslagna 
digitaliseringsstrategin ska möjliggöra att digitaliseringstakten kan öka och bli mer 
sammanhållen och kostnadseffektiv. Digitaliseringsstrategin ska vara styrande vid beslut 
och prioriteringar i Nacka kommuns digitaliseringsarbete. 
 
I strategin beskrivs fem strategiska inriktningar som avgörande för att lyckas med 
kommunens målsättning kring digitalisering:  
• Kundens behov styr vårt uppdrag 
• Vi sätter informationen i centrum 
• Vi utgår från en gemensam digital plattform 
• Vi möter framtiden med nyfikenhet, kreativitet och innovation 
• Vårt arbete med informationssäkerhet och IT-säkerhet inger förtroende 
 
Kommunstyrelsen har i sin roll att leda och samordna det övergripande ansvaret för den 
föreslagna digitaliseringsstrategin. Reglementet anger också att kommunstyrelsen har ansvar 
att vidta åtgärder för att nyttja de möjligheter till utveckling som digitaliseringen ger. 
Respektive nämnd har ansvar för att driva digitaliseringen inom sitt ansvarområde utifrån 
den föreslagna strategin. Under 2019 kommer kommunstyrelsen att få rapporter för hur 
det samlade arbetet fortlöper utifrån den föreslagna strategin. Vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 18 februari 2019 § 58 beslutades att digitaliseringsstrategin skulle 
återremitteras för att bland annat kompletteras med anvisningar för rätt reglering och skydd 
av individens data och integritet. I syfte att förstärka skyddet avseende hantering av data 
kompletterades digitaliseringsstrategin med en skrivning kring detta. Det ska även noteras 



 
44 (45) 

 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

att en handlingsplan kommer tas fram för genomförande av digitaliseringsstrategin och en 
regelbunden uppföljning kommer att ske till kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 92 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 5 mars 2019 
Digitaliseringsstrategi 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 58 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 92 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar föreslagen digitaliseringsstrategi 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 mars 2019. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L) och 
Christina Ståldal (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 123 KFKS 2018/881 

Klimatmål som utgår från konsumtionsperspektivet  
Motion den 17 september 2018 av Roger Bydler m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslagen i motionen redan är 
uppfyllda såtillvida att kommunen har en ambition att följa kunskapsutvecklingen avseende 
klimatmål som baseras på ett konsumtionsperspektiv. Motionen är därmed 
färdigbehandlad.  
 

Ärendet 
Miljöpartiet de gröna föreslår i en motion att kommunens klimatmål ska baseras på 
konsumtionsperspektivet och att det ska kunna finnas metoder och mått för att följa upp 
det. Dessutom föreslås att mål och utsläppskurva anges för att Nacka ska ge sitt bidrag till 
att nå målen i det klimatpolitiska ramverket och Parisöverenskommelsen.  
 
Beredningen av motionen har visat att det kan finnas skäl till att mäta utifrån ett 
konsumtionsperspektiv men att det kan ge ett osäkert resultat på grund av otillgängligt data 
kring konsumtion på lokal nivå. Förslagen i motionen är önskvärda men det finns inte i 
dagsläget en tillräckligt stark metod för att mäta Nackabornas konsumtion. Nacka kommun 
har en ambition att följa kunskapsutvecklingen avseende klimatmål som baseras 
konsumtionsperspektiv, vilket också innebär att kommunen följer utvecklingen av nya 
metoder för datainsamling. Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 79 
Kommunfullmäktige den 29 januari 2019 § 43 
Kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 8 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 13 november 2018 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 79 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
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Beslut i kommunfullmäktige den 29 januari 2019 § 43 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 8 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslagen i motionen redan är 
uppfyllda såtillvida att kommunen har en ambition att följa kunskapsutvecklingen avseende 
klimatmål som baseras på ett konsumtionsperspektiv. Motionen är därmed 
färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Mats Granath (L) och 
Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), Viktor Ellström (S), 
Mikael Carlsson (NL) och Khashayar Farmanbar (S), bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Filip Wiljanders yrkande mot Sidney Holms yrkande 
och fann att Filip Wiljanders yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 38 röster för Filip Wiljanders yrkande och 23 röster för Sidney Holms 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Filip Wiljanders yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande.  
 
”Det är väldigt lätt att slå sig för bröstet och anse att Nackabor lever miljövänligt om vi 
bortser ifrån det vi konsumerar som har producerats utanför Nacka har för klimatpåverkan. 
Det ger inte en korrekt bild av vår klimatpåverkan. 
 
I motionssvaret säger majoriteten att genom kommunens ambitioner gör kommunen redan  
motionärernas intentioner med sitt förslag genom att ”följa utvecklingen av nya metoder 
för datainsamling”. Vänsterpartiet tolkar motionärernas intentioner annorlunda. 
 
Vi tycker att kommunen borde ha högre ambitioner än att ”följa utvecklingen”. Vi tycker 
att kommunen borde engagera sig i och aktivt efterfråga utvecklandet av metoder för lokala 
behov. 
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Nacka kommun ingår i Region Stockholm, tidigare landstinget, som i juni 2018 antog en sk 
regional utvecklingsplan där man tog beslut om ”utsläppen av växthusgaser ur ett 
konsumtionsperspektiv ska halveras” till 2030. Det var ett nästan enigt 
landstingsfullmäktige, bara SD avstod från att rösta. 
 
Vänsterpartiet förvånas också över flera av allianspolitikernas vantolkning av 
motionärernas förslag, särskilt att tro att motionärerna skulle föreslå att man kontrollerar 
varje individ på ett integritetskränkande sätt. Vi tycker att man bör hålla sig till vad som 
faktiskt framgår av motionen när man debatterar förslaget och inte påstå att man föreslår 
något bara för att man själv drar underliga slutsatser. Inte heller de som seriöst arbetar med 
att utveckla metoder kring detta har några sådana tankegångar. Debatterna blir mer sakliga 
om vi diskuterar samma sak, dvs motionärernas förslag.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Motionen är ett positivt försök till att genom ett samarbete mellan kommunen, 
organisationer och  enskilda  få koll på och kunna kommunicera hur våra 
konsumtionsvanor inverkar på klimatet. Hur en mätning kan göras diskuterades på 
fullmäktige och något heltäckande svar fanns inte  i dagsläget men chabloniserade 
mätningar kan säkert göras av detta och andra kommuner i Sverige och andra länder kan 
vara förebilder för lämpliga metoder. Självklart ska ett sådant arbete inte bidra till någon 
form av övervakningssamhälle, som lyftes fram i debatten. Det goda med att kunna 
presentera ett chabloniserat resultat för Nacka är är just att öka medvetandegraden om vad 
var och en kan bidra med för att uppnå klimatmålen eftersom miljöfrågan brådskar.” 
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”I dagens miljöprogram står att läsa om att ”Utsläpp av växthusgaser” ska mätas ”per 
person”. Just begreppet ”per person” står i en rad indikatorer som står i Nackas nuvarande 
miljöprogram. Denna skrivning har uppenbarligen inte inneburit att Nacka har anammat 
några individuella övervakningstakter från Kina. Istället är det statistiska modeller och 
schabloner som används. Denna motion föreslår att klimatmål ska utgå från 
konsumentperspektiv. Lämpligt och rimligt är naturligtvis att sådan mätning också 
använder statistiska modeller och schabloner, som görs exempelvis i Kanada. 
Därför faller Alliansens argumentation om att mäta klimatmål från konsumtionsperspektiv 
skulle innebära en stor personlig integritetskränkning på sin egen orimlighet. Snarare verkar 
det handla om att Alliansen inte vill bifalla en motion om att mäta klimatmål utifrån ett 
konsumtionsperspektiv. Det i sig är defensiv och gammaldags syn på våra stora 
klimatutmaningar.” 
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Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Att sänka koldioxidutsläppen är av högsta prioritet. Klimatförändringen är global, och 
miljön bryr sig inte om utsläppet sker i Nacka eller Peru. Vi vet att Sveriges utsläpp har 
minskat sedan 1990, men att en stor del av utsläppsminskningen består av att svensk 
produktion har flyttat utomlands. Det finns därför starka skäl att mäta utsläppen ur ett 
konsumtionsperspektiv. 
 
Det är ineffektivt användande av skattepengar att göra allt två gånger. Nacka kommun ska 
verkligen följa det arbete som görs inom området. Att mäta utsläpp från 
konsumtionsperspektivet görs bäst på nationell nivå. Det här något som Naturvårdsverket 
har fått i uppgift att mäta. Den 25 januari i år presenterade myndigheten resultatet av en 
utredning de gjorde, med fem nya indikatorer för konsumtionsbaserade utsläpp. Nu får vi 
se hur regeringen väljer att arbeta vidare med detta. Förhoppningsvis får SCB i uppgift att 
samla in sådan data. 
 
I fallet Göteborg rapporterar miljöförvaltningen att uppföljningen av de 
konsumtionsbaserade utsläppen är komplicerad att genomföra på lokal nivå, och därför 
inte görs årligen. Den senaste mätningen genomfördes 2013. I övrigt förlitar kommunen sig 
på nationella beräkningar utförda av Naturvårdsverket, vilket även Nacka kommun gör. 
Dessutom genomförs medborgarundersökningar där kommunen bland annat ställer frågor 
om konsumtion och transporter. Målet med Miljöpartiets motion är att få ned 
koldioxidutsläppen. Den målsättningen delar vi, men det här tillvägagångssättet fungerar 
inte.” 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Klimatförändringarna är ett verkligt fenomen, men lösningen återfinns inte i att alltid 
skylla på den vanliga människan som försöker få vardagen att gå ihop. 
Vad kan vi göra för att minska på växthusgaser?  
1. Energiproduktionen måste till största del baseras på kärnkraft. Förnyelsebar energi kan 
utnyttjas lokalt, men volymer kan bara produceras med kärnkraft. T ex har man räknat ut 
att om alla privatbilar i Sverige vore elbilar, så behövs ett antal fler kärnkraftanläggningar . 
2. Transport står för ca 20% av CO2-utsläppen i världen. För att minska transporterna, 
måste importprodukter beskattas och inhemsk produktion gynnas. Så kan man också 
hindra att produktion flyttas till Kina och Indien. 
3. Flytt av människor från varma länder till kalla länder måste stoppas. Bara så hindrar vi att 
alltför många människor sätter ett alltför stort klimatmässigt fotavtryck. 
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Dessutom ska vi i Sverige vara stolta över att våra utsläpp i ett globalt är minimala, speciellt 
när våra skogar återabsorberar 80% av CO2.  
Sverigedemokraterna är inte klimatalarmister utan klimatrealister.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi kan konstatera att andra kommuner redan arbetar med detta och att det blir svårt för 
Nacka kommun att bidra till uppfyllandet av det globala klimatmålet om vi inte har koll på 
och aktivt arbetar för att sänka de faktiska utsläpp hela kommunen ger upphov till. 
Eftersom väldigt lite av allt det våra medborgare här i Nacka konsumerar är producerat här 
i Nacka, så missar vi helt de stora utsläppen. Sett ur ett produktionsperspektiv släpper varje 
medborgare i Nacka ut mindre än 2 ton CO2e/år. Sett ur ett konsumtionsperspektiv blir 
det över 10 ton/år. Om vi ska vi rädda klimatet är det konsumtionsperspektivet som gäller 
och de faktiska utsläppen vi måste arbeta för att sänka.” 
 
- - - - - 
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§ 124 KFKS 2018/880 

Utredning av alternativ till reningsbassängen i Kyrkviken 
Motion av den 17 september 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I en motion föreslås kommunen göra en ny förutsättningslös utredning om hur reningen av 
dagvattnet från Sickla ska ske, speciellt med avseende på möjligheten att bygga en 
sedimenteringstunnel till Svindersviken. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 80 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 60 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2018 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 80 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 60  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att ärende skulle kompletteras med 
en tydligare redogörelse av gällande rättsläge till kommunstyrelsens sammanträde den 18 
februari 2019.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 125 KFKS 2017/1047 

Motion – Uppmärksamma kvinnor i Nackas historia 
Motion den 13 november 2017 av Lisskulla Zayane och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna vill lyfta fram betydelsefulla kvinnor i Nackas historia för deras kunskaper, 
erfarenheter och engagemang och som har satt sin specifika prägel på samhällsutvecklingen 
i Sverige. De föreslår därför att inrätta kvinnostigar i den projekterade stadsparken. 
Motionärerna föreslår att detta uppmärksammas i samband med 100-årsjubiléet av den 
svenska kvinnliga rösträtten 2021.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 81 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 61 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 26 januari 2019 
Motion  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 81 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 61  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att motionärernas förslag ska beaktas i den fortsatta 
planeringen av stadsparken och eftersom frågor kring namngivning bereds inom miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden lämnas motionärernas förslag vidare som underlag när 
stadsparksprojektet ska beredas inom nämnden. Kommunfullmäktige noterar även att 
stadsparken inte kommer vara färdigställd till firandet av 100-årsjublieet av den kvinnliga 
rösträtten och därför finns det inga möjligheter att kombinera en invigning med en 
eventuell namngivning. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
- - - - - 
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§ 126 KFKS 2018/86 

Motion – Affischering på valplank i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av David Bergqvist och Åsa Nyberg (SD)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Valnämnden beslutade den 12 mars 2018 att tillhandahålla valplank för affischering inför 
de allmänna valen den 9 september 2018. Beslutet var då att ge möjlighet för alla partier 
som var representerade i kommunfullmäktige att affischera på de affischtavlor som 
kommunen tillhandahöll på 21 platser i kommunen. Vid valnämndens sammanträde den 3 
december 2018 beslutades att kommunen fortsättningsvis inte ska tillhandahålla dessa 
valplank i framtida val. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 82 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 62 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 30 januari 2019  
Motion  
Valnämnden den 12 mars 2018 § 4 
Valnämnden den 3 december 2018 § 47 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 82 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 62 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att dåvarande valnämnden har beslutat om affischering på 
valplank i Nacka inför allmänna val 2018 samt kommande val. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 127 KFKS 2018/1093 

Barnperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunens beslutsunderlag kompletteras med hur besluten 
påverkar morgondagens barn, det vill säga även framtida generationer. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 83 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 63 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 23 januari 2019 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 83 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 63  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att barnperspektivet beaktas i kommunens beslutsunderlag. 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig 
och objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. I beslut som antas ha en påverkan 
på kommande generationer så ska det därför anges i beslutsunderlaget. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 128 KFKS 2018/1108 

Motion – Arbetet med ANDT-policy 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att samordnade åtgärder inom olika nämnders ansvarsområde till 
följd av ANDT-policyn (Alkohol, Narkotika, Dopning och Tobak) kommer igång. Enligt 
motionärerna behöver åtgärderna samordnas samt utformas så att de blir möjliga att 
utvärdera och att utvärderingen görs återkommande och redovisas i berörda nämnder.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 84 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 64 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 15 januari 2019 
Motion 
Strategin ”Ett drogfritt Nacka för unga” 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 84 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 64 KF 848/11 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 129 KFKS 2018/1110 

Motion – Systematiskt arbete med 
diskrimineringsgrunder 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen kompletterar auktorisationsvillkoren för anordnare 
med krav på att de måste bedriva ett systematiskt arbete med diskrimineringsgrunderna. 
Motionärerna föreslår även att kommunstyrelsen får i uppdrag att utforma riktlinjer för hur 
detta arbete ska redovisas/dokumenteras. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 85 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 65 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 23 januari 2019 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 4 mars 2019 § 85 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 65  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Kommunfullmäktige noterar att kommunens 
generella auktorisationsvillkor ger goda förutsättningar att följa upp att anordnare följer 
lagar inom området. Kommunfullmäktige noterar även att respektive nämnd själv ansvarar 
för att utöva tillsyn inom området och att det därför inte finns något behov av ytterligare 
styrdokument inom området. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 130 KFKS 2018/85 

Översyn av finansieringen för nya Skurubron  
Motion den 29 januari 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska undersöka möjligheten att genom kommunal 
förskottering till statens projekt Skurubron undvika dyr administration av brukaravgifter.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 93 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 11 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 93 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionärernas förslag att undersöka möjligheten att finna 
annan finansiering än den av riksdagen beslutade för den nya Skurubron. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 
2. Kommunstyrelsen beslutade, för egen del, att tillskriva regeringen med uppmaning 

att inte införa avgifter på nya Skurubron. Enligt avtalet mellan Nacka kommun och 
Vägverket (nuvarande Trafikverket) från 2009, skulle byggstarten av den nya statliga 
bron ske 2014. Ett tidigareläggande av nya Skurubron var ett villkor för Nacka 
kommun att acceptera broavgifter som en del av finansieringen och att frångå den 
vanliga principen om att statliga vägar är avgiftsfria. Med tanke på den kraftiga 
förseningen anses det skäligt att regeringen beslutar att inte införa avgifter på den 
nya bron.   

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 131 KFKS 2018/410 

Motion – Kunskap om barn med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning inom Nackas skolor 
Motion den 23 april 2018 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna från Vänsterpartiet beskriver att alltfler elever får diagnoser inom 
det neuropsykiatriska området varför det behövs omfattande insatser för att se till att 
skolmiljön så långt det är möjligt anpassas för att dessa elever ska få en fungerande 
skolgång samt att sådant arbete skulle redovisas i Jämföraren.  
 

Handlingar i ärendet  
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 94 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och stadsledningskontoret den 11 februari 2019 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 8 november 2018 § 85 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 
2019 § 5 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 94 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande.  
1. Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna 
i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder (NPF) på ett sätt som uppfyller 
intentionerna i motionen.  
2. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren utifrån att sådan mätning inte lämpar sig som jämförelse. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i utbildningsnämnden den 8 november 2018 § 85 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att redovisa skolornas arbete med att 
NPF-säkra arbetet i Jämföraren. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 2019 §5 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete inom 
de kommunala skolorna i Nacka kring neuropsykiatriska funktionshinder på ett sätt som 
uppfyller intentionerna i motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 132 KFKS 2018/1094 

Inventering av ångbåtsbryggor 
Motion 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet av ärendet 
Motionärerna föreslår i motionen ”Inventera Nackas ångbåtsbryggor” att kommunen ska 
göra just detta, liksom att upprätta en plan för vilka bryggor som är värda att rusta upp. De 
vill också att ångbåtsbryggor som eventuellt har avtalsservitut som behöver förnyas innan 
årsskiftet 2018/2019 ses över.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 95 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten och enheten för drift offentlig miljö samt enheten för 
fastighetsförvaltning den 6 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 27 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 95 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad eftersom en inventering av bryggor 
på kommunägd mark likväl som en större servitutsutredning redan är genomförda samt att 
eventuella upprustningar av bryggor skulle kräva nya investeringsbeslut. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 27 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad eftersom en inventering av bryggor 
på kommunägd mark likväl som en större servitutsutredning redan är genomförda samt att 
eventuella upprustningar av bryggor skulle kräva nya investeringsbeslut. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 133 KFKS 2018/1088 

Sjöväg till Nyckelviken 
Motion 19 november 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP)  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet av ärendet 
I motionen ”Låt Sjövägen trafikera Nyckelviken” föreslås att kommunen ska framföra 
behovet till landstingets trafikförvaltning om att pendelbåtlinje 80 (Sjövägen) ska angöra 
Nyckelvikens brygga när denna har återuppbyggts. Motionärerna anför ett behov som 
gäller under helger för allmänhetens tillgång till grönområdet och vid föranmälan från 
skolor och förskolor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 96 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 5 februari 2019 
Bilaga 1  Motion. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 26 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 96 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad då kommunen redan har uppfyllt 
den inom ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 26 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad då kommunen redan har uppfyllt det 
inom ramen för den pågående och kontinuerliga dialogen med Trafikförvaltningen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 134 KFKS 2018/1095 

Asfalt med lägst miljöpåverkan i vägarbeten i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  

Ärendet 
Med hänsyn till miljö- och klimatpåverkan från asfalt, dess tillverkning samt 
beläggningsarbete föreslår motionärerna att kommunen vid alla kommande vägarbeten i 
Nacka ska sträva efter att använda den asfalt som har lägst klimatpåverkan.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 97 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 27 februari 2019 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 29  
Bilaga 2  Motion  
Bilaga 3  Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden den 7 februari 2019 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 97 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt samt att 
det vid nyanläggning av asfalt har inte varit möjligt att få tillräckligt bra referenser varför 
några miljökrav inte har kunnat fastställas.  
Kommunfullmäktige noterar även att kommunen kommer att fortsätta att hålla sig 
uppdaterad gällande utvecklingen av miljövänlig asfalts kvalitet och beständighet samt 
kostnad. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 29 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunen har gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och kommer inför kommande 
upphandling att beakta möjligheten att använda miljövänlig asfalt. Motionen avslås.   

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 135 KFKS 2018/1088 

Mark- och skogsarrende vid Sandakällan 
Motion den 19 november 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska arrendera mark alternativt föra en aktiv dialog med 
markägaren för skydda skog från avverkning i syfte att bevara områdets värden ur bland 
annat rekreationshänseende.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 98 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 26 februari 2019  
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 30 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse till natur- och trafiknämnden den 4 februari 2019 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 98 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att gällande regelverk med hänsynskrav vid skogsavverkning 
och skyddsföreskrifter för vattenskyddsområde samt befintliga avtal får anses uppfylla 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 30 
Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen har en aktiv dialog med markägaren kring 
skötseln av marken kring Sandakällan och har möjlighet att påverka kommande 
avverkningar. Därmed är intentionerna i motionen om aktiv dialog uppfyllde. Motionen är 
färdigbehandlad i den del som handlar om dialog till med fastighetsägare. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 136 KFKS 2018/1087 

Motion – Snabbladdningsstationer för elbilar i Nacka 
Motion den 19 november 2018 Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i en motion att ändra Nacka Energis 
ägardirektiv så att bolaget får i uppdrag att planera och tillskapa snabbladdningsstationer 
för elbilar i Nacka.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 99 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling från 6 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 99 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka Energi AB:s affärsplan framgår att bolaget 
arbetar med att utveckla och erbjuda laddinfrastruktur och det bedöms därför inte som 
nödvändigt att föra in det i ägardirektivet. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
  



 
64 (65) 

 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 137 KFKS 2018/1090 

Motion - Klimatanläggningar i särskilda boenden 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår med hänvisning till återkommande värmeböljor att alla särskilda 
boenden i Nacka ska klimatanpassas så att inomhustemperaturen går att reglera även 
sommartid. Det föreslås även att det ska undersökas om klimatanpassningen kan ställas 
som krav hos anordnare av Nackas särskilda boenden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 100 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret 4 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 
2019 § 4 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från socialnämnden den 19 februari 2019 § 14 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 20 februari 2019 § 4 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 100 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att klimatanpassa särskilda boenden 
på grund av följande. Det är inte tekniskt genomförbart eller ekonomiskt försvarbart att 
utrusta alla egna särskilda boenden med klimatanläggningar.  Det finns idag redan krav på 
särskilda boenden att tillhandahålla lokaler och utrustning som är anpassande till 
verksamheten varför ytterligare krav inte bedöms nödvändigt. 
Motionen är med denna färdigbehandlad. 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 februari 2019 § 4 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen avseende klimatanpassning av Nackas 
särskilda boenden eftersom förslaget i dagsläget inte är tekniskt genomförbart eller 
ekonomiskt försvarbart. 
Beslut i socialnämnden den 19 februari 2019 § 14 
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Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka om det går att ställa krav 
på klimatanläggningar på alla särskilda boenden i Nacka eftersom kommunen redan idag 
har krav på sig att tillhandahålla lokaler som är anpassade till verksamheten, vilket 
innefattar att hålla en acceptabel inomhustemperatur i syfte att kunderna inte ska drabbas 
av hälsorisker. 
Beslut i äldrenämnden den 20 februari 2019 § 4 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka om det går att ställa krav 
på klimatanläggningar på alla särskilda boenden i Nacka eftersom anordnarna av särskilda 
boenden för äldre redan idag har krav på sig att tillhandahålla lokaler och utrustning 
anpassande till verksamheten, vilket innefattar att hålla en acceptabel inomhustemperatur i 
syfte att kunderna inte drabbas av hälsorisker. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 138 KFKS 2018/1107 

Motion – Ny konsthall i Nacka 
Motion den 19 november 2018 Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna vill stärka medborgarnas möjligheter att uppleva och skapa kultur i alla 
kommundelar, samt tillgodose behovet av ateljéer och verkstäder för konstnärer och 
medborgare i Nacka. Motionärerna föreslår att kommunen anlägger en centralt belägen 
konsthall, samt att verkstäder för barn, allmänhet och professionella anläggs i direkt 
anslutning till denna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 101 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 februari 2019 § 6 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 23 januari 2019 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 101 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 6 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 139 KFKS 2018/1116 

Motion – Avgiftsfria lovverksamheter 
Motion den 19 november 2018 Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kursavgiften för lovkurser sätts till 0 kronor, så att barn och unga 
kan erbjudas en meningsfull tillvaro på skolloven oavsett socioekonomisk bakgrund. I 
motionen framhålls att förslaget syftar till att alla barn och ungdomar i Nacka ska ha 
likvärdig tillgång till kvalitativ kultur- och fritidsaktiviteter varför de sociala konsekvenserna 
av kursavgifterna ska tas i beaktande. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 102 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 mars 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2.  Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 februari 2019 § 7 
Bilaga 3.  Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 28 januari 2019 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 102 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om generell avgiftsfri lovverksamhet och 
noterar samtidigt att kommunen redan uppfyller intentionen i motionen såtillvida att man 
erbjuder vissa avgiftsfria lovverksamheter och att det redan finns en möjlighet till 
avgiftsbefrielse, därvid kulturnämnden beaktar familjens ekonomiska förhållanden. 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 7 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens redovisning och förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 140 KFKS 2018/1112 

Motion – Förslag om att bli fristadskommun 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V)   

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ansöker om medlemskap i den internationella 
organisationen ICORN (International Cities of Refuge Networks) samt att Nacka kommun 
ansluter sig till ICORN:s fristadsprogram och blir en fristadskommun åt förföljda 
författare, konstnärer, musiker och journalister. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 103 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 mars 2019 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den19 februari 2019 § 5 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 22 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 103 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen att ansöka om medlemskap i ICORN 
samt att bli fristadskommun men noterar samtidigt att det aktiva arbetet med 
flyktingmottagandet i kommunen ger stora möjligheter och utrymme för att ta emot 
förföljda författare och deras familjer. 
Beslut i kulturnämnden den 19 februari 2019 § 5 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att arbetet med flyktingmottagning i Nacka kommun även ger 
utrymme för förföljda författare. Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 141 KFKS 2018/1105 

Klimatsekretariat i Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström med flera (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen inrättar ett klimatsekretariat med uppgift att främja 
klimatåtgärder i kommunen. Klimatsekretariatet ska föreslå, genomföra och utvärdera 
klimatåtgärder i Nacka. Klimatåtgärderna föreslås gälla både kommunens egna verksamhet, 
kommunens invånare och företag som är verksamma i Nacka kommun.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 104 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 4 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 104 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att inrätta ett klimatsekretariat och 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 142 KFKS 2018/1100 

Klimatperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna anför i sin motion hur analys och redovisning samt framtagning av åtgärder 
kan bidra till att minska klimatutsläppen. Motionärerna föreslår att alla beslut och åtgärder i 
kommunen ska analyseras ur ett klimatperspektiv i tjänsteskrivelsen på motsvarande sätt 
som konsekvenser för barn redovisas.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 105 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten och stadsledningskontoret den 4 februari 2019 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 105 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig och 
objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. Beslut som antas ha en påverkan på 
kommande generationer ska redan idag lyfta klimatpåverkan i beslutsunderlaget.  
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 143 KFKS 2018/1215 

Motion – Krav vid upphandling av livsmedel 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 106 
Bilaga 1 Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, Välfärd samhällsservice och inköpsenheten den 
4 mars 2019 
Bilaga 2 Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 106 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att införa ett krav på nitrit-fria processade 
köttprodukter i de kommunalt upphandlade livsmedlen eftersom det skulle innebära att 
inga charkprodukter kan upphandlas på grund av bristande tillgång, att det inte är i enlighet 
med Nackas styrmodell samt att riskerna med att ta bort nitriten bedöms större än nyttan.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 144 KFKS 2019/96 

Motion – Insynsplatser i kommunala nämnder 
Motion den 28 januari 2019 från Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att samtliga partier i kommunfullmäktige, som inte har ordinarie eller 
ersättarplats i kommunens nämnder, ska ha rätt till en insynsplats i dessa.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 107 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten 21 februari 2019  
Bilaga 1  Motionen  
 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 107 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Motionen avslås eftersom alla får ta del av beslutsunderlag och protokoll från nämnderna 
och då bedöms särskilda insynsplatser inte behöva införas. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 145 

Anmälningar 
Uppföljning av inkomna medborgarförslag 2018 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 146 

Anmälningar från revisorerna 
Broschyr - Revisorerna i Nacka 2019 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 147 KFKS 2019/402 

Motion – Idrotts- och friluftsanläggning vid Gungviken  
Motion den 23 april 2019 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
76 (77) 

 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 148 KFKS 2019/403 

Motion – Tysta rum för studier och läsning i Nackas 
bibliotek 
Motion den 23 april 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 149 KFKS 2019/404 

Motion – Bergrum inom kommunen 
Motion den 23 april 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 150 KFKS 2019/405 

Motion – Idrottsytor vid Svindersviken 
Motion den 23 april 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 151 KFKS 2019/406 

Motion – Solpaneler som bullerplank 
Motion den 23 april 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 152 KFKS 2019/395 

Interpellation – IS-återvändare i Nacka 
Interpellation den 23 april 2019 från Esa Örmä och Leonid Yurkovskiy (SD) 
 
Esa Örmä och Leonid Yurkovskiy (SD) anhöll om att till kommunstyrelsens och 
socialnämndens ordföranden framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 153 KFKS 2019/396 

Interpellation – Framkomlighet i Nacka fram till 2035 
Interpellation den 23 april 2019 från Bosse Ståldal (NL) 
 
Bosse Ståldal (NL) anhöll om att till kommunstyrelsens och natur- och trafiknämndens 
ordföranden framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 154 KFKS 2019/397 

Interpellation – Kommunens utnyttjande av VA- och 
avfallskollektiven 
Interpellation den 23 april 2019 från Viktor Ellström m.fl. (S) 
 
Viktor Ellström m.fl. (S) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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 23 april 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 155 KFKS 2019/398 

Interpellation – Strandskydd i Skuruparken 
Interpellation den 23 april 2019 från Christina Ståldal (NL)  
 
Christina Ståldal (NL) anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens och natur- och 
trafiknämndens ordföranden framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 
 


